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نصيحت كردن ت�و )ديگران را( 

در حض�ور جمع، خ�رد كردن و 

كوبيدن شخصيت طرف است. 

ميزان الحكمه، ج10، ص582

 »وحيد حياتي« 
پژوهشگر موسيقي درگذشت

وحيد حيات�ي از هنرمندان 
و پژوهش�گران موس�يقي 
س�الگي   51 در  ايران�ي 
دار فان�ي را وداع گف�ت. 
وحید حیات��ي از هنرمندان و 
پژوهشگران موسیقي ايراني 
كه ط��ي س��ال هاي اخیر در 
مركز موس��یقي حوزه هن��ري فعالیت مي كرد، بر اثر س��كته 
مغزي در 51 س��الگي دار فاني را وداع گفت. مراس��م تشییع 
پیكر اين هنرمند فقید، س��اعت 9:3۰ ام��روز در حوزه هنري 

برگزار مي شود. 
وحید حیاتي از س��ال ۷۰ به فراگیري نوازندگي دف و تنبك 
نزد حس��ن آزاده فر پرداخت و سپس نزد مهرداد كريم خاوري 
در زمینه نوازندگي دف، فردين كريم خاوري و بابك مدرسي 
نوازندگي س��ه تار و محمد محرابي كلارينت به كسب تجربه 
پرداخت، علاوه بر اين، تئوري موسیقي را نیز نزد علي منتظري 

و امیر اسلامي فرا گرفته بود. 
او علاوه بر تدريس كلارينت وس��ازهاي كوبه اي به تدريس 
دف و تنبك در فرهنگس��راي خاوران، حوزه هنري مركز و 
ش��هر ري و همچنین آموزشگاه هاي موس��یقي ستارگان و 
نفیر پرداخته بود. حیاتي داوري جشنواره هاي متعددي را 
نیز در سوابق خود دارد و از سال ۷۷ در مركز موسیقي حوزه 

هنري حضور داشت. 
...........................................................................................................
وزير ارشاد: طرح آموزش رايگان هنر 

در مناطق محروم اجرا مي شود
وزي�ر فرهن�گ و ارش�اد اس�امي از اج�راي ط�رح 
آموزش راي�گان هن�ر در مناط�ق مح�روم، كم برخوردار 
داد.  خب�ر  وزارتخان�ه  اي�ن  س�وي  از  م�رزي  و 
محمدمهدي اسماعیلي، وزير ارشاد با تأكید بر ضرورت تحقق 
عدالت آموزش��ي براي برخ��ورداري فرزندان ايران اس��لامي 
از امكان برابر در آموزش ه��اي فرهنگي و هن��ري، رويكرد و 
شعار تحول و عدالت محوري در دولت س��یزدهم و صیانت از 
هنرهاي ملي، بومي و محلي اعلام كرد: در حوزه فرهنگ و هنر 
برنامه هاي ويژه اي براي عمل به اين ش��عار در مناطق محروم 
و كمتر توس��عه يافته و مرزي طراحي شده است كه به تدريج 

اجرا خواهد شد. 
اسماعیلي گفت: در نخستین گام آموزش رشته هاي مختلف 
هنري به صورت راي��گان با هدف كمك به رونق كس��ب و 
كارهاي هنري و كشف استعدادهاي هنري در اين مناطق 
اجرا مي ش��ود. وزير فرهنگ و ارشاد اس��لامي افزود: طرح 
آموزش هنر در دو بخش شامل آموزش رشته هاي مختلف 
هنري و همچنین كمك به راه اندازي مؤسسات فرهنگي- 
هنري، كانون هاي فرهنگي- هنري مساجد، آموزشگاه هاي 
هنري و هنرس��تان هاي هنرهاي زيب��ا در مناطق محروم و 

مرزي انجام خواهد شد. 
...........................................................................................................

 اعلام ويژه برنامه هاي سازمان 
فرهنگي- هنري به مناسبت ۱۳ آبان

سازمان فرهنگي- هنري شهرداري تهران ويژه برنامه هايي 
را به مناس�بت گراميداش�ت روز 1۳آبان و سالروز تسخير 
لانه جاسوسي با عنوان »فرزندان ايرانيم« برگزار مي كند. 
به مناسبت گرامیداش��ت روز 13آبان و س��الروز تسخیر لانه 
جاسوسي، سازمان فرهنگي- هنري ويژه برنامه هايي به عنوان 
»»فرزندان ايرانیم« با هدف تقويت روحیه استكبارستیزي بین 

نوجوانان و جوانان برگزار مي كند. 
 برنامه هاي فرهنگس��راي مقاومت در 12بخش تشكیل شده 
اس��ت كه از جمله آن مي توان به نمايش��گاه كتاب، نمايشگاه 
كاريكاتور با موضوع استكبار س��تیزي، هم عهدي با ش��هداي 
دانش آموز، عكاسي هنر مقاومت، گريم و توزيع پرچم، گزارشگر 
انقلاب، مس��ابقه گوي و میدان، رهايي بادكنك به رنگ پرچم 

اشاره كرد. 
همچنین تمامي مراكز فرهنگي- هنري مناطق بیست  ودوگانه 
به مناسبت روز دانش آموز و تسخیر لانه جاسوسي، برنامه هاي 

متنوع تولید و در فضاي مجازي منتشر مي كنند.

نويد پارسا     ديده بان

    مصطفي شاه كرمي
برخي فعالان عرصه نماي�ش خانگي در حالي 
از مميزي به عن�وان مهم ترين مش�كل براي 
صدور آثار ش�بكه نمايش خانگ�ي به خارج از 
كش�ور ياد مي كنند كه كمترين عنصر جذابي 
در آث�ار س�وپر ماركتي و سري دوزي ش�ده 
آنها دس�ت كم ب�راي خري�دار ايران�ي ديده 
نمي شود، طرفه اينكه آثار آنها حتي در جذب 
مخاط�ب داخلي هم توفيقي نداش�ته اس�ت. 
مس��ئله ش��بكه نمايش خانگي و محتواي ارائه 
ش��ده در تولی��دات آن موضوع مهمي اس��ت كه 
از يك س��و قلیلي از دس��ت اندركاران آن مدعي 
هس��تند ممیزي دس��تگاه هاي ناظر و مس��ئول 
باعث آسیب ديدن كارها مي شود و از سوي ديگر 
بس��یاري از س��ینماگران، منتقدان، متخصصان 
حوزه آس��یب هاي اجتماعي و خانواده معتقدند 
تولید بي قاعده همراه ب��ا محتواهاي مخرب اراده 
ش��ده جامعه و خانواده را در معرض آسیب هاي 
جدي قرار داده است. جواد نوروزبیگي، تهیه كننده 
س��ینما در برنام��ه تلويزيون��ي »بي چارچوب« 
شبكه4 سیما مي گويد: »ممیزي ها باعث مي شود 
سريال هاي خانگي به خارج از كشور صادر نشود!« 
»جوان« در اين ارتباط با احمد نجفي، عضو سابق 

شوراي عالي سینما گفت وگو كرده است. 
  به هر شكلي مي خواهند پول دربياورند

احمد نجفي، سینماگر شناخته شده و عضو اولین 
دوره شوراي عالي سینما در رابطه با طرح اينگونه 
مسائل از سوي سازندگان و سرمايه گذاران شبكه 
نمايش خانگي كه عمدتاً به منظور كسب انتفاع 
و س��ود بیش��تر به چنین حربه هايي مستمسك 
مي ش��وند به »جوان« مي گويد: به نظر من اصلًا 
چنی��ن چیزي نیس��ت و ولنگاري ای ك��ه در آن 
آثار ديده مي شود، خیلي بیشتر از بحث سانسور 
اهمیت دارد. بالاخره ما در حالي آثارمان را به ديگر 
كشورها قرار است بفرستیم كه پاي آنها برند و نام 
جمهوري اسلامي خورده اس��ت، يعني از كشور 
جمهوري اسلامي ايران به خارج از كشور مي رود، 
بنابراين بايد مختصات فرهن��گ، تمدن، باورها 
و ارزش هاي ايراني در آنها وجود داش��ته باش��د. 
اينها به دنبال طرح موضوعات ديگري هس��تند 
و مي خواهند به هر ش��كلي پ��ول دربیاورند اما با 
هر چیزي نمي ش��ود پول درآورد، لااقل در مورد 
فرهنگ من مطمئنم كه چنین اتفاقي نمي افتد. 
اينها اگر مي خواهند سود ببرند مشكلي نیست اما 
بايد بدانند كه كش��ورهاي زيادي هستند كه نوع 

نگاه و محتواي جريان اصلي س��ینماي كشور ما 
را به دلیل رعاي��ت مؤلفه هايي مثل اخلاق و عدم 
تخريب بنی��ان خانواده در آنها خريدار هس��تند. 
مشكل دوستان اين است كه اس��تعداد ندارند و 
براي عدم توفیقش��ان ممیزي را بهانه مي كنند و 

حرمت كار فرهنگي را نمي دانند. 
عضو سابق شوراي عالي سینما در ادامه مي افزايد: 
اينكه چقدر مي توانیم براي آثار سینماي كشورمان 
در خارج از مرزهايمان مشتري پیدا كنیم، ديگر 
به توانايي مديريتي و قدرت بازاريابي مس��ئولان 
فرهنگي- هنري كشورمان بستگی دارد ولي وقتي 
داخل اتاقي بنشینند و صرفاً نامه نگاري كنند، قطعاً 
اتفاقي نمي افتد. اينكه برخي فكر كنند با ساخت 
آثار كمدي ضعیف و مسخره بازي مي توانند آنها 
را به ديگر كش��ورها بفروشند اش��تباه است، آنها 
فیلم هاي��ي را مي خواهند كه پاس��خگوي برخي 
نیازهاي فرهنگي شان باشد، آنها دنبال تفاوت هاي 
فرهنگي مي گردند. برخي آثار تولیدش��ده اساساً 
فیلم نیستند بلكه نوعي بچه بازي هستند كه در 
زمان س��ینماي صامت خیلي بهتر از اين ساخته 
مي شدند، در واقع اينها هیچ بهره اي از هنر سینما 
يا تلويزيون نبرده اند، ضمن اينكه خارجي ها قرار 
نیست هر هجوي كه توسط اين مدعیان ساخته 
شده را ببرند و به خورد مردم شان بدهند، بالاخره 
آنها س��ینما و تولیدات فرهنگي و هنري را خوب 

مي شناسند. 
   آثار شوكه كننده شبكه نمايش خانگي

بازيگر س��ینما و تلويزيون در پاس��خ به اينكه آيا 
امروزه مش��كل ش��بكه نمايش خانگي ما مسئله 
سانسور و ممیزي است؟ مي گويد: نه اصلًا چنین 
چیزي نیست! من خودم وقتي بعضي از كارهاي 
شبكه نمايش خانگي را مي بینم، شوكه مي شوم! 
به نظر من هیچ مس��ئله اخلاقي ديگر نمانده كه 
رعايت ش��ود و آقايان همه پرده ها را كنار زده اند. 
نمي خواهم بگويم كه همه صدر تا ذيل تولیدات 
شبكه نمايش خانگي اينطور هستند اما قبح شكني 

در برخي از آنها واقعاً باعث حیرت آدم مي ش��ود، 
اين به خاطر تفكر دگم يا نگاه متحجرانه نیست، 
نه! همه من را مي شناس��ند اما واقعاً برخي از اين 
آثار حیرت انگیزن��د! من باور ن��دارم كه با چنین 
بزك كردن هايي كس��ي بتواند قصه داستان فیلم 
يا كار هنري بس��ازد، گاهي اوقات بعضي از افراد 
كارهايي مي كنند كه سنخیتي با كار هنري ندارد. 
ربطي ندارد كه از بدنه باشي يا نباشي، منتقد باشي 
يا نه اما آنچه مهم است اينكه هجو، هجو است. اگر 
قرار باش��د چنین آثاري تولید بش��وند، ديگر آن 
سینما، سینمای ما نیس��ت و قطعاً آن سینما نزد 

مردم و جامعه ما هیچ جايگاهي نخواهد داشت. 
نجفي در پاسخ به اين س��ؤال كه چرا هر از گاهي 
يكي از تهیه كنندگان يا س��رمايه گذاران ش��بكه 
نمايش خانگي چنین مدعايي را مطرح مي كند، 
چیس��ت؟ اظهار مي دارد: به نظر م��ن مهم ترين 
علت چنین اظهارنظرهايي ريشه اقتصادي دارد 
و منظورشان اين اس��ت كه اجازه بدهید تا ما كار 
اقتصادي بكنیم! كسي مخالف كار اقتصادي كردن 
نیست اما حفظ سینماي ايران را هم بايد مدنظر 
داشته باش��ند. مگر الان كه اين افراد تند تند در 
حال ساختن آثار مختلف هستند، كسي اعتراضي 
كرده؟ درآمدش��ان هم كه الحمدلله خیلي عالي 
اس��ت ولي اين عزي��زان بايد يكس��ري قوانین را 
رعايت كنند. ه��ر چیزي يك جايگاه��ي دارد و 
اصولي، نمي ش��ود از مردم پولشان را بگیريم ولي 
به آنها چیزي ندهیم. بالاخره اين دوستان هم در 
قبال جامعه و كشورشان يك وظايفي دارند و در 
عین حال طبق قانون آزادي هايي هم وجود دارد، 
بروند فیلم شان را بسازند ولي اگر قرار باشد كه يك 
جامعه را به استهزا و مسخره كردن بكشانند، فكر 
نمي كنم كار شايسته اي باشد. دوستان بايد اين را 
متوجه بش��وند كه اينجا ايران است با مقتضیات، 

نگاه و باورهاي خودش. 
   مداخله 8درصدي

طرح اين مباحث غیرواقع��ي و انحرافي در مورد 
بحث تولید محتوا و بازاريابي و فروش آثار شبكه 
نمايش خانگي در حالي اس��ت كه چندي پیش 
قائم مقام س��ازمان تنظیم مقررات صوت تصوير 
فراگیر )ساترا( در نشس��ت خود با تهیه كنندگان 
س��ريال هاي نمايش خانگي گفته بود آس��یب به 
ارزش هاي نه��اد خان��واده، باوره��ا و اعتقادات، 
ارزش هاي انقلاب��ي و ملي و گفتار نامناس��ب از 
بیشترين موارد مداخله ساترا در ممیزي و سانسور 
اس��ت، در عین حال اين مداخله را زير 1۰درصد 
)حدوداً ۷/38درصد( اع��لام كرد. نكته ديگر اين 
اس��ت كه س��اترا قبلًا اعلام كرده بود براي حفظِ 
س��رمايه س��ازندگان س��ريال ها، در تلاش است 
سريالي توقیف نشود يا ممیزي ها به گونه اي اتفاق 
نیفتد كه ضربه و آس��یبي به روندِ درام داس��تان  

سريال ها وارد شود. 
برخي ناظران و منتقدان سینما و شبكه نمايش 
خانگي معتقدند سازندگان آثار در پلت فرم هاي 
شبكه نمايش خانگي از اعتراض و بازخورد رسانه اي 
آن پیرامون بحثِ ممیزي و سانسور و جنجال هاي 
ساختگي و غیرواقعي كه عمدتاً در فضاي مجازي 
شكل مي گیرند به عنوان يكي از ابزارهاي ضدتبلیغ 
و به منظور ديده شدنِ بیشتر فیلم هايشان و كسبِ 

درآمدهاي هنگفت بهره مي برند.

گفت وگوي »جوان« با احمد نجفي، بازيگر و عضو سابق شوراي عالي سينما 

استعداد ندارند، مميزي را بهانه مي كنند
اينكه برخي فكر كنند با ساخت آثار كمدي ضعيف و مسخره بازي مي توانند به ديگر كشورها صادرات 

فرهنگي كنند اشتباه است، اين دوستان حرمت كار فرهنگي را نمي دانند

خارجي ه��ا ق��رار نيس��ت هر 
هجوي كه توسط اين مدعيان 
ساخته شده را ببرند و به خورد 
مردم شان بدهند، بالاخره آنها 
س��ينما و توليدات فرهنگي و 
هن��ري را خوب مي شناس��ند

     ديدگاه     اکران

حسين فرحبخش مطرح كرد

چرا ويترين اكران در نيمه دوم پاييز شلوغ مي شود؟
عضو ش�وراي صنفي نمايش ب�ه ارائه توضيحات�ي درباره 
عرضه 12 فيلم به سينماها در نيمه دوم فصل پاييز پرداخت. 
حسین فرح بخش، تهیه كننده و كارگردان سینما و عضو شوراي 
صنفي نمايش درباره تراكم بالاي فیلم هايي كه قرار اس��ت با 
تصمیم ش��وراي صنفي اكران در نیمه دوم فص��ل پايیز روانه 
پرده سینماها شوند، به مهر گفت: واقعیت اين است كه ما فصل 
غیرمناسب براي اكران فیلم در سینماها نداريم و همه فصل ها 
براي اكران مناسب هستند، به ش��رط آنكه فیلم خوب داشته 
باشیم، كمااينكه فروش فیلمي مانند »دينامیت« در فصل پايیز 
بهتر خودش را نشان داد و با آمدن »قهرمان« شاهد دگرگوني 

در گیشه سینماها در همین فصل پايیز بوديم. 
وي ادامه داد: مردم به تازگي در جريان باز بودن سینماها قرار 
گرفته اند. تلويزيون همچنان در حال تلقین تعطیلي سینماها 
به مخاطبان است اما مردم از طريق فضاي مجازي و با آغاز اكران 
»قهرمان« متوجه شده اند سینماها باز هستند و اتفاقاً امن ترين 
مكان هم محسوب مي ش��وند. فضاي سینماها به دلیل رعايت 
مسائل بهداشتي حتي از منزل افراد هم مي تواند امن تر باشد. 

فرح بخش با اشاره به موج انتقادات مطرح شده نسبت به تراكم 
بالاي فیلم هاي آماده اكران بیان كرد: اين يك فضاسازي است. 
درست است كه آقاي شايس��ته به  عنوان دبیر شوراي صنفي 
نمايش نام1۰ فیلم را به  صورت همزم��ان اعلام كردند اما اين 
فیلم ها به فاصله زماني دو هفته در میان روانه پرده مي شوند و از 
ابتداي آبان تا پايان دي ماه قرار است اكران شوند. اينگونه نیست 

كه همه اين 1۰ فیلم باهم روانه پرده سینماها شوند. 

وي با اش��اره به اينكه در ح��ال حاضر تنها دو فیل��م »دينامیت« 
و »قهرمان« به معناي واقع��ي در حال اكران هس��تند، افزود: در 
هفته هاي بعد هم هیچ هفته اي بیش از سه يا چهار فیلم روي پرده 
نخواهیم داشت، در حالي كه در ايام پیش از كرونا، در مقاطعي هشت 
يا 9 فیلم همزمان روي پرده داش��تیم و در برخي پرديس ها تعداد 
فیلم ها به 15 فیلم هم مي رسید كه موجب فیلم سوزي هم مي شد! 
الان اما تعداد فیلم ها چندان زياد نیس��ت و بیش��تر شاهد شانتاژ 
رسانه اي مخالفان شوراي صنفي نمايش و مديريت جديد سینما 
هس��تیم. اين تهیه كننده تأكید كرد: هر فیلمي كه شرايط اكران 
را داشته باشد، بايد شرايط را مهیا كنیم تا روانه پرده شود. در حال 
حاضر ما 6۰۰ سالن سینما داريم. زماني اين آمار 2۷۰ سالن بود. با 
توجه به اينكه فیلم هاي خارجي هم اكران گسترده ندارند، در اين 
6۰۰ سالن بايد فیلم هاي متعدد ايراني به نمايش دربیايد تا مردم را 
بار ديگر با سالن هاي سینما آشتي دهد. در اين شرايط با اكران اين 

چند فیلم، طرح ادعاي »فیلمسوزي« كذب محض است.

روايت شورجه از بركات شوراي عالي سينما

پخش فيلم ها از دست خواص خارج شود

جمال شورجه معتقد است نظارت دقيق تر بر محتواي فيلم ها 
و تقويت اقتصاد سينما از بركات شوراي عالي سينماست و 
اين شورا نتايج مثبتي براي سينما به همراه خواهد داشت. 
جمال شورجه، كارگردان پیشكسوت سینما پیرامون تحولات 
صورت گرفته در س��ازمان س��ینمايي به ف��ارس گفت: محمد 
خزاعي كه به عنوان رئیس جديد س��ازمان سینمايي منصوب 
شده، انسانی ش��ريف، باس��ابقه درخش��ان و طولاني در حوزه 
سینماست كه در دوره هاي گذشته مديريت خوبي را از ايشان 
شاهد بوده ايم و با حضورش شاهد رشد و بالندگي بیشتري در 
سینماي ايران خواهیم بود. وي عنوان كرد: از كارهاي مهمي كه 
محمد خزاعي در بدو ورود خود به س��ینما و سازمان سینمايي 
انجام داده »احیای ش��وراي عالي سینما« اس��ت. در دوره هاي 
گذشته اقداماتي در اين زمینه صورت گرفته است اما به نتیجه 
و اجرايي شدن آن نرسیده بود، امیدواريم با اقدام مجدد ايشان 
شاهد نتايج و بهره هاي شوراي عالي سینما باشیم. شورجه يادآور 

شد: نظارت دقیق تر بر محتواي فیلم ها و تقويت اقتصاد سینما از 
بركات شوراي عالي سینماست، يعني از مصوب شدن فیلمنامه 
در ش��وراي فیلمنامه تا صدور پروانه نماي��ش و اكران صحیح و 
به موقع آنها براي اس��تفاده مخاطب با سلايق مختلف از جمله 
مواردي است كه در اين شورا مورد بررسي قرار مي گیرد و براي 

سینما نتايج خوبي به همراه خواهد داشت. 
 اين سینماگر پیشكسوت درباره ش��اخصه هاي طرح تحول در 
سینما كه محور سیاس��ت هاي رئیس جديد سازمان سینمايي 
است، بیان داشت: مسئله مهم در طرح تحول اين است كه بايد 
نظارت دقیق در حوزه تولید از مرحله تولید تا نمايش و به نوعي 
راه اندازي مجدد شوراي پروانه نمايش داشته باشد. مسئله ديگر 
واقع گرايي كامل از تمام وقايع انقلاب و همچنین توجه جدي به 

همه كساني است كه در اين حوزه حضور داشته اند. 
شورجه ادامه داد: كشف اس��تعدادهاي جديد انقلابي و پرشور 
براي س��پردن عرصه تولید به آنها، توازن و مس��اوات در عرضه 
فیلم ها و خارج شدن آن از دست عده اي خاص و ورود دولت به 
حوزه توزيع بنا به گرايش و رويك��رد فیلم و نتیجه گیري آنها از 

نكات ديگري است كه بايد مورد توجه قرار گیرد. 
بنابراين گزارش ضعف در تربیت نیروي انس��اني متخصص در 
عرصه فرهنگ و هنر همواره يكي از بزرگ ترين پاشنه آشیل هاي 
اين حوزه براي طیف موس��وم به انقلابي ب��وده و اين چالش به 
ويژه در سینما حائز اهمیت بوده است. به نظر مي رسد سازمان 
س��ینمايي دولت رئیس��ي بايد براي رفع اين نقیص��ه برنامه و 

راهكاری مدون و دقیق داشته باشد.

    موسیقی

    تجسمی

 تصوير شهيد »علي لندي« 
روي نوشت افزار ايراني نقش بست 

مجمع ايران نوش�ت بخش�ي از تولي�دات خ�ود را به طرح ه�اي متنوعي 
از ش�هيد عل�ي لن�دي، نوج�وان ف�داكار خوزس�تاني اختص�اص داد. 
مجمع تولیدكنندگان نوشت افزار ايراني- اس��لامي همزمان با سال تحصیلي 
جديد بخشي از تولیدات خود را با طرحي از شهید علي لندي، نوجوان فداكار 

خوزستاني تولید و عرضه كردند. 
در اطلاعیه مجمع ايران نوشت در اين زمینه آمده است: در صنايع فرهنگي و در 
رأس آنها محصولاتي كه ارتباط مس��تقیم با كودكان و نوجوانان دارند، همواره 
موضوع كاراكتر و شخصیت پردازي براي مخاطب داراي اهمیت بالايي است. به 
طور ويژه تر در صنعت نوشت افزار از آنجا كه با قشر دانش آموز و در يك كلام با 
آينده سازان ايران در ارتباط است، توجه به اين موضوع بیشتر و ملموس تر است، 
از همین رو همواره فعالان و مؤثران عرصه طراحي نوش��ت افزار به دنبال خلق 
كاراكتر و شخصیت تأثیرگذار براي مخاطب دانش آموزي خود هستند تا بتوانند 

ارتباط سريع تر و ملموس تري با آنها برقرار كنند. 
اين اطلاعیه مي افزايد: يكي از نكاتي كه همواره در بحث الگونمايي براي كودكان 
و نوجوانان مورد بحث است، معرفي قهرمان مناسب به آنهاست. موضوع بي ارزشي 
قهرمان كذايي و پوش��الي غربي كه برگرفته از اوهام اس��ت و نه از يك زيست بوم 
فرهنگي واقعي كه بر همه روش��ن اس��ت. بخش ديگر قهرمانان و الگوها، آنهايي 
هستند كه يا در اعماق تاريخ قرار گرفته اند يا در بلنداي تاريخ! اولي را دست نیافتني 
مي دانیم، از آنجا كه آنقدر از نظر زماني از ما دور هس��تند كه ارتباط حسي با آنها 
نمي توان برقرار كرد و دومي كه در بلنداي تاريخ مي درخشند، آنقدر معنوي و الوهي 

هستند كه باز هم براي مخاطب عام دست يافتني مي نمايند.

استقبال چكناواريان از بازگشايي كنسرت ها

قطعه جديدي براي هنرمندان از دست رفته كرونا نوشته ام
 سرپرست معاونت هنري وزارت ارشاد از آغاز صدور مجوز براي كنسرت ها خبر داد 

و عنوان كرد هنرمندان از همين حالا مي توانند تقاضا بدهند!
خوش�حالم كه مردم مي توانند همچون گذشته با هنر 
زندگي كنن�د و از طرفي هنرمندان و موزيس�ين هاي 
زي�ادي داري�م ك�ه احتي�اج ب�ه صحن�ه دارن�د و 
همينطور صحن�ه نيز نياز ب�ه بيننده و ش�نونده دارد. 
لوريس چكناواريان، پیشكسوت عرصه موسیقي با بیان اين 
مطلب پیرامون برگزاري دوباره كنسرت ها به میزان گفت: 
بسیار خوش��حالم از اينكه باري ديگر هنرمندان مي توانند 
كنسرت هاي خود را برگزار كنند و همینطور خوشحالم كه 
تئاترها هم اين روزها مي توانند اجرا شوند و آرزويم اين بود 
كه هر چه زودتر زندگي به حال��ت اولیه برگردد و بار ديگر 

صحنه ها جان بگیرند. 
چكناواري��ان در همین راس��تا ابراز ك��رد: با تس��ريع در 
واكسیناسیون عمومي و بهتر شدن اوضاع مردم مي توانند 
همچون گذشته با هنر زندگي كنند و از طرفي هنرمندان 
و موزيسین هاي زيادي داريم كه احتیاج به صحنه دارند و 
همینطور صحنه نیز نیاز به بیننده و شنونده دارد، بنابراين 
از اينكه چنین تصمیمي براي برگزاري مجدد كنسرت ها 

گرفته شد، خوشحال هستم. 
اين پیشكسوت عرصه موس��یقي پیرامون جديدترين آثار 
خود بی��ان كرد: من اين روز ها در خانه مش��غول نوش��تن 
قطعه جديدم هس��تم، براي عزيزاني كه بر اثر كرونا از بین 
ما رفتند، همچنین مجموعه اي)3۰ قطعه( در دست دارم 
كه در طول اين مدت دو س��اله كرونا و در خانه ماندن اين 

آثار را آماده كرده ام. 
وي خاطرنشان كرد: كارهاي بسیار فاخري آماده دارم كه 
براي آنها بسیار زحمت كشیده ام اما متأسفانه ما در حوزه 
هنر اسپانسر نداريم كه براي چنین آثاري سرمايه گذاري 
كنند به محض اينكه اسپانسر لازم پیدا شود، آثارم را روانه 

بازار و اجرا خواهم كرد. 
    آغاز صدور مجوز براي كنسرت ها

سرپرس��ت معاونت هنري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي 
ديروز عنوان كرد كه با پیگیري هاي وزير فرهنگ و ارشاد 
اسلامي و مسئولان ذي ربط، تصمیم بر بازگشايي كنسرت ها 

و ورود به شرايط عادي در جامعه گرفته شده است. 
»محمود شالويي« درباره بازگشت كنسرت هاي موسیقي 
به فارس گفت: با پیگیري هاي خاصه وزير محترم فرهنگ 
و ارشاد اسلامي و مسئولان ذي ربط، تصمیم بر بازگشايي 

كنس��رت ها و ورود به ش��رايط عادي در جامعه با رعايت 
پروتكل ها و ش��یوه نامه هاي وزارت بهداشت و ستاد كرونا 

گرفته شده است.
شالويي در پاس��خ به اين س��ؤال كه از چه زماني گروه ها و 
هنرمندان مي توانند براي كنس��رت اق��دام كنند، توضیح 
داد: از هم اكن��ون هنرمندان، گروه ه��ا و تهیه كنندگان و 
كنسرت گذارها مي توانند براي صدور و اخذ مجوز به دفتر 
موس��یقي و مراجع ذي ربط مراجعه كنند ت��ا پس از طي 

مراحل اداري مجوز برگزاري كنسرت را دريافت كنند. 
سرپرست معاونت هنري افزود: براي ما اولويت حمايت 
از ش��رايط هنرمن��دان و بهبود حال و روحی��ه جامعه و 
مخاطبان و علاقه مندان به هنر و موس��یقي ايران زمین 
است و در اين خصوص از هیچ تلاشي براي بهبود شرايط 
و تس��هیل برگزاري كنس��رت ها و اجراه��اي صحنه اي 
حض��وري دري��غ نكرده ايم. فق��ط تأكید ما ب��ر رعايت 
پروتكل هايي است كه از س��وي وزارت بهداشت و ستاد 
ملي كرونا صادر شده است. دلیل اصلي هم همانطور كه 
مي دانید چیزي نیست جز حراست و حفاظت از سلامت 
مردم و هنرمنداني كه قرار اس��ت به كنسرت ها بروند و 

حال و روحیه شان عوض شود. 
ش��الويي در مورد تصمیم گیري و انتص��اب مدير دفتر 
موسیقي وزارت ارشاد نیز گفت: فعلًا كه همچنان آقاي 
محمد اللهیاري فومني همزم��ان ضمن تصدي جديد، 
به عنوان سرپرس��ت دفتر موسیقي حضور و مسئولیت 
دارند، لیكن ما چندين گزينه را در دست بررسي داريم 
كه خدا را شكر همه گزينه ها هم بسیار از شرايط خوب 
و جامعي برخوردار هس��تند و به زودي گزينه نهايي را 

اعلام خواهیم كرد.


